
             PROTOKÓŁ NR X /2019 
z X sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich 

  z dnia 26 września 2019 roku 
 

W X sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich udział wzięło 9 radnych z ustawowego składu wynoszącego 15 radnych. Miejsce sesji – sala 

konferencyjna OSP w Janowicach Wielkich, ul. Kolejowa 2a. Otwarcie obrad - godz. 12:00.  

 

1. Otwarcie X sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich. 

Marek Kusz Wiceprzewodniczący Rady Gminy otworzył obrady. Powitał Radnych Rady Gminy, zaproszonych gości, obsługę 

prawną sesji - mecenasa Janusza Konkola, oraz sołtysów Stwierdzenie quorum.  

Przewodniczący RG stwierdził zdolność Rady do podejmowania uchwał z uwagi na osiągnięte quorum. Nieobecni radni wg listy to: 

Kinga Milancej, Anna Skotarek, Marta Kropielnicka, Krzysztof Zawadzki, Krystyna Ignaciuk, Bartosz Dul.Lista obecności radnych 

- Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2.  Przedstawienie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący RG przedstawił porządek obrad:, której porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie X sesji Rady Gminy w Janowicach Wielkich i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jeleniej Górze. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/121/2005 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 23 czerwca 

2005 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 

dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych oraz nauczycieli przedmiotów o różnym wymiarze 

godzin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/132/2009 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 29 kwietnia 2009 r. 

w sprawie: ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom niektórych 

składników wynagrodzenia zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Janowice Wielkie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Janowice 

Wielkie a Miastem Jelenia Góra w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Janowice Wielkie, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na 2019 rok. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Janowicach Wielkich z realizacji planu pracy za I półrocze 

2019 r. 

11. Przyjęcie protokołów z VIII i IX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Janowice Wielkie. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie       

 międzysesyjnym. 

13. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym. 

14. Sprawy różne.  

15. Zamknięcie X sesji Rady Gminy.                                         

Wiceprzewodniczący RG poinformował, że na podstawie przepisu art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym obrady Rady 

Gminy w Janowicach Wielkich są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym 

zwrócił się do obecnych na sali z prośbą o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas wypowiedzi. 

Powiedział też, że głosowania odbywać się będą przy użyciu tabletów. Zapytał, kto chciałby wnieść uwagi, poprawki, bądź wnioski 

do porządku obrad. Poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami sesyjnymi radni otrzymali w terminie ustawowym (na 

zakładce w BIP). Poinformował również, że dnia 23.09.2019 roku odbyło się posiedzenie KBiIK, na którym to analizowano uchwały. 

Zmian i uwag do porządku obrad nie stwierdzono.    

Rozpatrywanie projektów uchwał przebiegało zgodnie z przyjętym trybem postępowania ich treść wraz z uzasadnieniem 

przedstawiali: Skarbnik Gminy, Wójt Gminy oraz Sekretarz Gminy. W każdym przypadku radni mieli możliwość zadawania 

pytań i formułowania wniosków dotyczących treści lokalnych aktów prawnych 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w 

Jeleniej Górze, odczytał protokół z posiedzenia zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych 

powołanego Uchwałą Nr VIII/44/2019 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 27 czerwca 2019r. i przystąpił do wyboru 

komisji skrutacyjnej, w której udział wzięli: radna Joanna Faber, Radny Piotr Lesiński i Stanisław Tatarzyn. Przystąpiono do 

tajnego głosowania na ławników do Sadu Okręgowego w Jeleniej Górze. Wynik głosowania tajnego zapisany przez komisję 

skrutacyjną stanowi załącznik do uchwały. Radny P. Lesiński prosi na przyszłość na zakładkę dla radnych o krótki zarys 

każdej osoby kandydującej na ławnika. 

Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej 

Górze. Wynik głosowania uchwała została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie wystąpiły – 

zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jeleniej Górze. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w 

Jeleniej Górze, odczytał protokół z posiedzenia zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników sądów powszechnych 



powołanego Uchwałą Nr VIII/44/2019 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 27 czerwca 2019r. i przystąpił do wyboru 

komisji skrutacyjnej, w której udział wzięli: radna Joanna Faber, Radny Piotr Lesiński i Stanisław Tatarzyn. Przystąpiono do 

tajnego głosowania na ławników do Sadu Rejonowego w Jeleniej Górze. Wynik głosowania tajnego zapisany przez komisję 

skrutacyjną stanowi załącznik do uchwały.  

Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jeleniej 

Górze. Wynik głosowania uchwała została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie wystąpiły – 

zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/121/2005 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 23 

czerwca 2005 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych oraz nauczycieli przedmiotów o 

różnym wymiarze godzin. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński powiedział, że tygodniowa liczba godzin obowiązujących nauczycieli przedszkoli 

wynosi: 22 godz. dla nauczycieli realizujących zajęcia w grupach dzieci 6-letnich oraz 25 godz. dla nauczycieli realizujących 

zajęcia w grupach 3-4-5-latków. Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz niektórych ustaw wprowadza zmiany w 

art. 42 ust 3 ustawy dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela, dodając pkt 7 zgodnie, z którym organ prowadzący placówkę 

określa tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i 

dzieci młodsze, z tym, że wymiar ten nie może przekraczać 25 godzin. Uchwała przewiduje pensum w wysokości 23 godziny. 

Wiceprzewodniczący KBiIK stwierdził, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez KBiIK. i została wydana pozytywna 

opinia dla projektu. 

Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/121/2005 Rady Gminy 

w Janowicach Wielkich z dnia 23 czerwca 2005 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych 

oraz nauczycieli przedmiotów o różnym wymiarze godzin. Wynik głosowania uchwała została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy 

„wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie wystąpiły – zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do 

protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/132/2009 Rady Gminy w Janowicach Wielkich  

z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie: ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Janowice Wielkie. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński powiedział, że regulamin dotyczący wysokości dodatków podlega uzgodnieniu ze związkami 

zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli. Zmian w regulaminie dokonuje się w trybie właściwym dla uchwalenia regulaminu, tj. w 

trybie uchwały, której projekt konsultuje się z Forum Związków Zawodowych, Zarządem Oddziału Związku Nauczycielstwa 

Polskiego w Janowicach Wielkich i Komisją Międzyzakładową NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Jeleniej 

Górze.  Powiedział też, że niniejsze uregulowanie koryguje dotychczasowe prawo miejscowe w tym zakresie. Przyczyną korekty jest 

konieczność jego dostosowania do art. 34 a ust. 2 Karty Nauczyciela, zgodnie, z którym od 1 września 2019 r. minimalny poziom 

dodatku za wychowawstwo ustala się w kwocie 300 zł. Uchwała przewiduje dodatek za wychowawstwo na minimalnym poziomie 

ustawowym (do sierpnia 2019 r. w Gminie Janowice Wielkie: 174, 15 zł tj. 5% wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela 

dyplomowanego z przygotowaniem pedagogicznym, od września br. minimalny poziom z ustawy do czasu uregulowania przez Radę 

Gminy). Powyższe rozwiązanie spowoduje podniesienie finansowania oświaty z budżetu gminy i środków rządu o ok. 25.000 zł 

rocznie w obu placówkach edukacyjnych Gminy i spodziewać się można, że znajdzie odzwierciedlenie w podniesionej subwencji 

oświatowej dla Gminy. Wiceprzewodniczący KBiIK stwierdził, że projekt został zaopiniowany pozytywnie przez KBiIK. i została 

wydana pozytywna opinia dla projektu. Radny P. Lesiński powiedział, że wprowadzanie możliwości regulowania dodatku 

wychowawczego jest to zróżnicowanie społeczeństwa nauczycielskiego i nauczycieli. Powinien być dodatek motywacyjny gdzie 

wynagradza się za płace i od tego jest dyrektor. Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXXI/132/2009 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie: ustalenia regulaminu 

określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia 

zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Janowice Wielkie wraz z autopoprawkami. Wynik głosowania uchwała została 

przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie wystąpiły – zgodnie z zestawieniem rezultatów 

głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu.  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Janowice 

Wielkie a Miastem Jelenia Góra w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński powiedział, że MZK obsługuje gminę Janowice od wielu lat, chodzi tu o linię nr 2 do Komarna, 

bo nie płacimy za linie do Radomierza do zakładu Schneider. W porozumieniu chodzi o uregulowanie współpracy z MZK za 

pośrednictwem miasta Jelenia Góra na kolejny okres tj. 10 lat. Jest to porozumienie ramowe gdzie koszty roczne będą wynikały z 

bieżących obliczeń. Wszystkim gminom należącym do porozumienia zostało przesłane jednobrzmiące porozumienie, które wkrótce 

będzie podpisywane. 

Wiceprzewodniczący KBiIK stwierdził, że projekt został zaopiniowany pozytywnie, przez KBiIK. i została wydana pozytywna 

opinia dla projektu. 

Radny P. Gołębski – zapytał odnośnie § 10 porozumienia pkt 1 i 2. Odp. Skarbnik powiedział, że co roku tak jest i wykonuje to firma 

zewnętrzna. Radny P. Lesiński zwrócił się do Pana Mecenasa odnośnie § 12 pkt. 1 i 2 czy nie powinno być, że miasto nie wywiąże 

się przez swoje zobowiązanie. Powiedział, ze jest to jednostronne.  Skarbnik powiedział, ze, jeżeli MZK nie będzie realizowało to 

my nie płacimy Mecenas J. Konkol powiedział, ze to porozumienie jest umowa wzajemna polegająca na tym, że świadczenie obu 

stron są równoważne. Miasto świadczy transport my świadczymy pieniądze. Radny P. Lesiński powiedział, że nie do końca jest 

przekonany, bo tu ewidentnie miasto sobie zastrzega, że my możemy być winni to nam za dwa miesiące nam rozwiążą a my nie 



możemy tylko my możemy przestać płacić.   Mecenas J. Konkol powiedział, że to porozumienie obejmuje nie tylko gminę Janowice, 

ale wszystkie gminy obsługiwane przez MZK. Skarbnik powiedział, że jest to porozumienie ramowe a nie umowa i nie zawiera 

stawki. Gminy ościenne i miasto Jelenia Góra świadczy usługi transportu lokalnego gminom  radny Porozumienie jest podstawa do 

zawarcia umowy. P. Gołębski zapytał, jaki ma cel te porozumienie i jaka jest frekwencja przejazdów osób. Skarbnik powiedział, że 

to porozumienie jest podstawa do zawarcia umowy. Odnośnie frekwencji i rozkładu jazdy będzie to badane. Sekretarz powiedział, 

że przewozy pasażerskie sa, co roku badane, jest firma zewnętrzna, która bada ile osób jeździ, jakim kursami, na którym przystanku 

wysiada lub wsiada. Radny P. Lesiński powiedział, że w imieniu nieobecnej dzisiaj Pani radnej A. Skotarek, która bardzo martwiła 

się na Komisji o transport w Komarnie i bardzo prosiła o przekazanie informacji, że gdyby, kiedy kolwiek po sprawdzeniu obciążeń 

kursowych żeby Urząd Gminy i radni wcześniej wystąpili do sołtysa i do radnych z Komarna żeby mogli przedyskutować i 

przeanalizować z mieszkańcami jakieś propozycje. Wiceprzewodniczący, RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Janowice Wielkie a Miastem Jelenia Góra w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego wraz z autopoprawkami zgłoszonymi przez Sekretarza. Wynik głosowania uchwała 

została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie wystąpiły – zgodnie z zestawieniem rezultatów 

głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest 

Gmina Janowice Wielkie, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz określenia warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński powiedział, że ta uchwała przygotowana jest z matrycy jeleniogórskiej dot. porozumienia na 

kolejny czas i tak naprawdę ogranicza się do przystanków obsługiwanych przez MZK. Nie ma tam przystanków w Komarnie, który 

jeszcze nie powstał w dolnym Komarnie, nie ma tam pętli w Radomierzu, która jest na terenie prywatnym firmy Schneidera i dla tego 

też nie jesteśmy właścicielem i nie wskazujemy jej. Nie ma też przystanków na drodze krajowej, z których korzysta PKS. Matryca, 

która opiera się szczególnie na tabeli gdzie te przystanki się znajdują i jaki nr przystanku mają, aby je odnaleźć. Drugi załącznik to 

dotyczący warunków korzystania dość ogólny jak można za darmo korzystać ze wskazanych przystanków.  

Wiceprzewodniczący KBiIK stwierdził, że projekt został zaopiniowany pozytywnie, przez KBiIK. i została wydana pozytywna 

opinia dla projektu. Radny p. Gołębski zapytał czy przystanki na zadanie, które były do tej pory były w umowie z MZK zmieniane 

czy była dobra wola ze strony przewoźnika żeby mieszkańcy mogli korzystać. Sekretarz- były zgłaszane potrzeby zatrzymywania 

się w określonych miejscach i zostały przygotowane wiaty i to wszystko wydarzyło się lata temu. W obecnej chwili utworzenie 

przestanku kosztuje kilka tysięcy złotych.  Radny R. Sobolewski zapytał, do kogo należą przystanki przy trasie 3 w Radomierzu z 

uwagi na ich opłakany stan. Sekretarz powiedział, że ustali i przekaże odpowiedź.  Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Janowice Wielkie, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. Wynik głosowania uchwała została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy „przeciw” nie 

wystąpiły – zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu. 

 

9.Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na  2019 

Skarbnik Gminy przedstawił krótkie zmiany uchwały porządkująca. W październiku będzie czekała nas większa. W niniejszej 

uchwale zwiększamy dochody ze względu na część oświatową subwencji 56 735, 00 i ta kwotę przeznaczamy na 

wynagrodzenia. A druga są to zmiany w sołectwie Janowice Wielkie w wydatkach = zebranie wiejskie, sołtys zabrał 1000 zł z 

realizacji konkursu na najładniejsze obejście sołectwa na zakup sprzętu nagłaśniającego. Zrezygnowano z organizacji imprezy 

integracyjnej Janowicach Wielkich i te 3000 zł też przeznaczono na sprzęt nagłaśniający i 2000 zł na organizację sołeckich 

mikołajek. przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na 2019r. 

Wiceprzewodniczący KBiIK stwierdził, że projekt został zaopiniowany pozytywnie, przez KBiIK. i została wydana pozytywna 

opinia dla projektu. Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Janowice Wielkie na 2019 Wynik głosowania uchwała została przyjęta przy 9 głosach „za”, głosy „wstrzymujące się i głosy 

„przeciw” nie wystąpiły – zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

                   Przerwa   1315 – 1330  

 

10. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Janowicach Wielkich z realizacji planu pracy za I 

półrocze 2019 r. 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej St. Tatarzyn, przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za I półrocze 

2019r. Powiedział, że najbardziej problematycznym tematem będzie gospodarka wodno-ściekowa. Po kontroli stwierdzono 

nieścisłości a szczególne duże koszty, zaległości w Komarnie. Straty doprowadzania wody i odprowadzanie ścieków w 

Komarnie przez ostatnie dwa lata było około 900 tys.zł. Do tych 900 tys. zł doliczona jest nasza dopłata gminy. 

Rada Gminy w Janowicach Wielkich przyjęła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy za I półrocze, 2019 r. 

bez zastrzeżeń. 

 Obrady sesji opuścił radny Piotr Gołębski   

 

11. Przyjęcie protokołów z VIII i IX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Janowice Wielkie. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Janowice Wielkie.  

Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie protokół z VIII sesji. Wynik głosowania: protokół został przyjęty przy 8 głosach 

„za”, głosy ‘‘wstrzymujący się”, głosy „przeciw” nie wystąpiły - zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym zał. nr 

4 do protokołu. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z IX nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Janowice Wielkie.  



Wiceprzewodniczący RG poddał pod głosowanie protokół z IX nadzwyczajnej sesji. Wynik głosowania: protokół został przyjęty 

przy 8 głosach „za”, głosy ‘‘wstrzymujący się”, głosy „przeciw” nie wystąpiły - zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, 

stanowiącym zał. nr 4 do protokołu. 

 

12. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o pismach, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie       

 międzysesyjnym.  

Wiceprzewodniczący M. Kusz odczytał pisma, który wpłynęły do Rady Gminy w okresie od 27.06_2019 -26.09.2019 

1. Uchwała Kolegium RIO nr 104/2019 w sprawie unieważnienia Uchwały RGVIII/40/2019 

2. Interpelacja P. Ignaciuk w sprawie ustawienia lustra drogowego u zbiegu ulic Pionierska i Demokratów 21– 3.Odpowiedź 

Wójta Gminy Janowice Wielkie na interpelację – uznano za zasadne postawienie lustra i takowe ma zostać zakupione 

4. Pismo z Wód Polskich dla P. Skotarek w sprawie zaplanowania prac utrzymaniowych potoku Komar w Komarnie 

5. Skarga Prokuratury Okręgowej w Jeleniej Górze zaskarżająca uchwałę VI/27/2011w sprawie trybu i sposobie powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

6. Pismo mieszkanki Janowic Wielkich ul. 1-go Maja 9/4 oraz odpowiedź Wójta Gminy na powyższe pismo 

7.Pismo Mieszkańców ul. 1-go Maja w Janowicach Wielkich z prośbą o remont drogi- odpowiedź Wójta Gminy o 

prowadzonych przygotowaniach do remontu wnioskowanej drogi 

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu oraz kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Janowice 

Wielkie za I półrocze 2019 r.  

9. Interpelacja w sprawie zakupu i montażu progów zwalniających w obszarze ulic Demokratów, Pionierskiej i Zamkowej oraz 

odpowiedź Wójta Gminy. 

10. Wezwanie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w sprawie odpowiedzi na skargę Prokuratury Okręgowej. 

W sprawach różnych wysoka rada podejmie stanowisko odnośnie odpowiedzi na to wezwanie. Przegłosujemy po przez 

podniesienie ręki czy nie wnosimy uwag do ustaleń Prokuratora i czy w pełni zgadzamy się z uprzednio wyrażonym 

stanowiskiem Przewodniczącego Rady Gminy w Janowicach Wielkich w piśmie z dnia 20.09.2019r.   

Wszystkie pisma sa załącznikami na zakładce radnych i sa dostępne w biurze Rady Gminy.  

 

13. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym. 

Sekretarz Gminy Miłosz Kamiński powiedział, że w zakresie Inwestycji i remontów: ogłosiliśmy 3 przetargi na drogi w ramach 

FDS – w następstwie uzyskanej promesy, 6.09.br. oddana została do użytku po kapitalnym remoncie nasza „Radomierka” czyli droga 

powiatowa Janowice- Radomierz (inwestycja z 10% wkładem gminy) 

- GDDKA zapytała nas, co myślimy o 8 wariantach trasy drogi krajowej nr 3, która wkrótce będzie przebudowywana, była to 

informacja planistyczna; realna zmiana zaczyna się w związku z projektowaną obwodnicą Kaczorowa, co kwartał GDDKA zapowiada 

informowanie partnerów o postępie prac (przy okazji – odłożony aa pomysł zamknięcia linii kolejowej do Jeleniej Góry w związku. 

z szumem medialnym) - wariant III: objazd za Thomem przez pola, powrót na drogę krajową i za gościńcem, wymieniony został 

ciągle psujący się palnik do pieca w szkole, 80 tys., kończy się realizacja małego projektu dot. remontu remizy OSP za 60 tys. +roboty 

dodatkowe za ok. 10 tys, przy wydatnej pomocy OSP, która jako stowarzyszenie bierze na siebie trud reprezentowania Gminy w 

aplikowaniu o dofinansowanie zewnętrzne: złożone wnioski o bardzo korzystną dotację na plac zabaw w Trzcińsku, skwer przy potoku 

w Radomierzu., park przy 1 Maja (to wniosek ponowny), gazyfikacja dolnego Komarna: pośredniczymy w dotarciu do mieszkańców, 

kończą się prace projektowe, wiosną można spodziewać się zamówienia publicznego na wykonawstwo i latem otwarcia dopływu 

gazu sieciowy do dolnego Komarna. Nieruchomości: - sprzedana wreszcie apteka za 152 tys. zł na rachunku Gminy, przejmujemy 

działkę od KOWR na tyłach projektowanego przedszkola przy Wojska Polskiego – niestety musi to trwać z uwagi na liczne i 

konieczne uzgodnienia KOWR z instytucjami, podzielona działka nr 240 w Miedziance: sołectwo może zaplanować stworzenie placu 

zabaw na działce za przystankiem (to, co leży na sercu od kilku lat) Ochrona środowiska: - ostatecznie i bezapelacyjnie zakończyła 

się sprawa kontrowers., wysokiego masztu tel. komórkowego w Trzcińsku: po protestach mieszkańców i zwątpieniu instytucji 

opiniujących inwestor wycofał wniosek, wniosek o lokalizację celu publicznego: dojrzewa pomysł budowy farmy fotowoltaicznej w 

Radomierzu już po obu stronach drogi krajowej na gruncie państwowym zajmowanym przez uczelnię, trwa szacowanie suszy 

rolniczej w gminie – ok. 40 wniosków, z których około połowa kwalifikuje się do odszkodowań – wielka, użyteczna praca dla naszych 

rolników. Sprawy społeczne: - perturbacje z wyborem sołtysa Mniszkowa zakończone: Przemysław Woźniak nowym liderem swojej 

wsi; niestety zrezygnował z powodów osobistych świetnie rozpoczynający swoją kadencję sołtys Trzcińska i czekają nas wybory 

sołtysa tej wsi (na szczęście wszędzie Fundusze Sołeckie są lub będą uchwalone, będą przygotowane uchwały ws. zmiany inkasentów 

OT i podatków), opóźnienie z wejściem w życie naszej uchwały piecowej: ze względów technicznych w Dolnośląskim Urzędzie 

Wojewódzkim się ok. tygodniowe opóźnienie z publikacją, więc nie ogłaszamy jeszcze konkursu na składanie wniosków o 

dofinansowanie, prokuratura w ramach nadzoru prawnego nad uchwałami gmin oprotestowała naszą uchwałę z, 2011 r. dot. Zespołu 

interdyscyplinarnego: wskazała albo domniemanie kompetencji Rady Gminy albo dublowanie przepisów ustaw. dot. składu zespołu, 

zaskarżyła uchwałę do WSA z wnioskiem o usunięcie z obrotu prawnego sprzecznych, konkretnych przepisów, wieża w Radomierzu 

zarabia na siebie: dotąd 2 płatne wynajmy, ukradzione 2 kamery sołeckie z Komarna – chwilę po montażu – sprawca nieznany, Policja 

będzie prowadzić sprawę Sprawy gospodarcze: doprowadziliśmy do wybudowania chodnika na naszym, dzierżawionym od starosty 

gruncie przy dzikim wejściu na teren stacji kolejowej w Janowicach Wielkich naprzeciw Urzędu Gminy, położony asfalt na drodze 

do kościoła w Radomierzu oraz zrobione zejście do parkingu nad potokiem w Radomierzu, naprawa 1 lampy i dodanie 2 nowych, 

jako obwód świetlny na Kolejowej: newralgiczne miejsce oświetlone wreszcie w okolicy wiaduktu, czekamy na zamówione lustro na 

róg Pionierskiej i Demokratów, nowa koncepcja zakazu zatrzymywania i postoju na zakręcie koło szkoły: będą znaki, z funduszu 

sołeckiego zamówiono progi 2 do Radomierza, ale nie na drogę powiatową, wymienione piłko chwyty na Orliku, 5 tys, montaż wiat 

przystankowych w Trzcińsku (2 szt.), trwa montaż ławek: 3 w Radomierzu i 3 w Trzcińsku, było kilka dużych, weekendowych awarii 

wodociągu – przydaje się zamontowanie niedawno elektroniczny zawór bezpieczeństwa na ujęciu, bo woda szybko wraca do sieci po 

naprawie, czyszczenie korytek w górnym Radomierzu, naprawa dachu Pionierska 10, Kadry: - od 1 września rozpoczęli nowe 

kadencje dyrektorzy placówek oświatowych: p. J. Zawadzka w przedszkolu i p. M Wiśniewski w szkole, od początku lipca pracuje 



nowy pracownik ds. przetargów i inwestycji pan Hubert Tyndyk, od połowy lipca zatrudniony dodatkowy pracownik techniczny (za 

osobę na długotrwałym zwolnieniu lekarskim), czekają nas regulacje płac w Urzędzie Gminy: zbyt trudno znaleźć pracowników i 

zbyt szkoda stracić tych, których mamy, od stycznia 2600 zł zasadnicza i 520 zł stażowego dla długoletnich pracowników. spowoduje 

podwyżki dla części kadry, ale ponieważ nie wypada płacić wszystkim najniższej, więc podniesiemy więcej- zwłaszcza dla 

pracowników z wyższym wykształceniem, wykonujących odpowiedzialne zadania. Wizyty, spotkania: - Święto Policji, spotkania z 

Lasami Państwowymi i KOWR we Wrocławiu, odbiór promes w Legnicy, odbiór drogi powiatowej, przyjęcie nowego wozu 

strażackiego w PSP, Miedzianka, Polana, Turniej WPS, Dzień Sybiraka, upamiętnienie wybuchu wojny, otwarcie roku szkolnego w 

SP i Dzień Przedszkolaka 

Obrady sesji opuściła radna Anna Puffi   

 

14. Sprawy różne.  

Przybył Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Zawadzki  

Radny P. Lesiński – zapytał o projekt dot. funduszu na straż czy jest strażacki czy Urzędu Gminy. Odp. Sekretarz powiedział, 

ze formalnie jest straż pożarna przy znaczącej pomocy Gminy. P. Lesiński powiedział ,że założyliśmy słupki na ul. Wojska 

Polskiego i 1 Maja gdzie już dwa sa naruszone przez dostawcę towaru do Dino. Następne pytanie to zauważyłem, że było 

wywożone szambo z DPS do naszej oczyszczalni, czy to jest prawda, że dokonują tam wywózki. Odp. Sekretarz – tak, 

dopuszczony jest częściowo i ilościowo. P. Lesiński dalej zapytał odnośnie poziomu wód gruntowych, czy Wójt rozpoczął 

rozmowy z Marciszowem odnośnie wody, którzy mają dużą rezerwę. Temat nie do zapomnienia. Odp. Sekretarz powiedział, 

że rozmowy były, ale wyczerpująca odpowiedź udzieli Wójt. P. Lesiński zwrócił się do wszystkich radnych o zgłaszanie 

suchych drzew do wycięcia, które stwarzają niebezpieczeństwo, bo z uwagi na brak wody dużo drzew uschło.  

Ponadto zapytał odnośnie chodników i drogi powiatowej przez Janowice czy jest cos wiadomo, kiedy będzie robiona. Odp. Skarbnik 

powiedział, że jest to kwestia przyszłości w planach jest o ile się uda to zostało zakomunikowane, aby Powiat ujął w planie budżetu 

wykonanie dokumentacji na tą drogę. Naszym priorytetem jest teraz przedszkole i stacja uzdatniania wody w Miedziance. P. Lesiński 

zapytał odnośnie przedszkola. Odp. Skarbnik powiedział, że przejmujemy działkę od KOWR na tyłach projektowanego przedszkola 

przy Wojska Polskiego – niestety musi to trwać z uwagi na liczne i konieczne uzgodnienia KOWR równolegle zakończono 

aktualizację projektu, jest robione studium wykonalności do ZIT- u na dofinansowanie i prace trwają. 

P. Lesiński następnie odniósł się do kilku drzew na Al. Wojska Polskiego są drzewa ( 4 uschły a 2 są przełamane albo obgryzione 

przez zwierzęta.  Prosił o zabezpieczenie tych drzew po przez założenie siatki plastikowej. Odp. Sekretarza – zadbamy o to.   

P. Lesiński kolejne pytanie to porozumienie z Powiatem dot. odśnieżania i koszenia i zapytał, co z samosiejkami( konkretnie z 

Miedzianki w stronę Marciszowa) jest zarośnięte. Odp. Skarbnik – porozumienie dot. zieleni niskiej P. Lesiński prośba do Sekretarza 

o wystąpienie do Powiatu o przegląd dróg w tym zakresie. Następna sprawa to piękna droga i nowa elewacja na wysokości 3 m 

budynku przy ul. 1 Maja, sprawa worków na śmieci, wystawiłem plastiki 3 worki a firma wrzuca mi 1 worek do środka. Czy są 

reglamentowane worki czy resztę musze dobrać w gminie? Odp. Sekretarz - porcja worków została przekazywana mieszkańcom 

wielokrotnie, o ile brak worków to zapraszam do Urzędu? P. Lesiński powiedział, że będzie trzeba zmienić nazwę turnieju, jestem 

całkowicie oddany siatkówce i za to odpowiadam, ale jest problem z sędziowaniem piłki nożnej? Gmina przekazuje pieniądze na sport 

i kulturę fizyczną i jest kilku trenerów i wiele zespołów i drużyn a niestety nie ma, kto sędziować. P. Lesiński zapytał, co z akcja 

azbest w tym roku. Odp. Sekretarz powiedział, że mamy fundusze i będzie to odbierane przewidzianych jest 4-5lokalizacji do 

odbioru.(Około 5 ton) Częściowo jest już zdjęte, część jest na polu w Trzcińsku ( ktoś podrzucił) Dostaniemy dofinansowanie z 

powiatu. P. Lesiński poprosił o krótka informację na sesję, jako jest wycena rzeczoznawcy i na jakiej zostały obniżone rabaty odnośnie 

sprzedaży apteki.  P. Lesiński poparł wypowiedź Skarbnika odnośnie pensji pracowników gminy i zwrócił się też z prośbą, aby nie 

zapomnieć o pracownikach z obsługi w szkole. Skarbnik powiedział, że pracownicy obsługi szkoły mają, co roku podwyżki, następna 

sprawa to, że jest protokół z kontroli nad Bobrem już jest wraz ze zdjęciami i chciałbym, aby każdy radny dostał takie streszczenie, w 

jakim okresie została przeprowadzona kontrola, w ilu gospodarstwach domowych, ile szamb nie ma, a w ilu się przelewa. Proszę o 

przygotowanie, jako Gmina odezwę do mieszkańców w formie prośby o udrożnienie i odmulenie swoich szamb, aby nie wypływało 

to do Bobru. Odp. Sekretarz powiedział, że w ramach tej kontroli mieszkańcy się dowiedzieli i co niektórzy już w jakiś sposób. P. 

Lesiński powiedział, że wyborcy z ul. Zamkowej, Demokratów zapytali czy jest możliwość zgłoszenia tych dwóch ulic, jako strefa 

zamieszkania i zwrócił się do Sekretarza o rozpatrzenie tej sprawy i powiadomić nas radny J. Popławski – poprosił o ponowienie 

pisma do Starostwa w sprawie wycinki suchych jesionów oraz usuniecie pniaków po już usuniętych drzewach przy drodze z 

Radomierza do Komarna Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Kusz rozpatrzymy skargę Prokuratury Okręgowej w Jeleniej Górze 

zaskarżającą uchwałę VI/27/2011 Rady Gminy Janowice Wielkie z dnia 31 marca 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, musimy 

wypracować odpowiedź na to pismo. Odp. Sekretarz propozycja Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztofa Zawadzkiego była, 

aby zgodzić się z Prokuratorem i jeśli uważa, że jakieś przepisy dublują tą sprawę i w związku z tym nie powinny się znaleźć w naszej 

uchwale, i jeśli uważa, że Rada się gdzieś rozpędziła gdzie nie miała do tego podstawy prawnej to te przepisy zostaną obowiązywać i 

trzeba liczyć się z  

Prokuratorem. My, jako GOPS i jako Urząd nie planujemy naprawy tej uchwały. Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Kusz żeby 

nie było wątpliwości zagłosujemy po przez podniesienie ręki do góry, że nie wnosimy sprzeciwu, co do ustaleń Prokuratora i w pełni 

zgadzamy się z uprzednio wyrażonym stanowiskiem Przewodniczącego Rady Gminy w Janowicach Wielkich, że nie wnosi się 

zastrzeżeń do ustaleń Prokuratora zawartych w skardze. W wynik głosowania zostało przyjęte przy 8 głosach „za”, głosy 

‘‘wstrzymujący się”, głosy „przeciw” nie wystąpiły - zgodnie z zestawieniem rezultatów głosowania, stanowiącym zał. nr 4 do 

protokołu. 

 

15. Zamknięcie sesji Rady Gminy 

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący RG o godz. 15.00 zamknął X sesję Rady Gminy w Janowicach Wielkich, 

podziękował wszystkim za przybycie i aktywne uczestnictwo w obradach.   

Na tym protokół zakończono. 

 



                  Protokołowała                                                     Przewodniczył  

 

             Bogusława Nestorowicz                                                                                          Marek Kusz  

           specjalista ds. Rady Gminy                                                                          Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

           i działalności gospodarczej      

 

 

 

Załączniki: 

Nr 1 – Lista obecności Radnych 

Nr 2 – Lista obecności Sołtysów 

Nr 3 – Lista obecności Gości 

Nr 4 – Zestawienie rezultatów głosowania 

 

Podjęte uchwały na X sesji Rady Gminy: 

 
Nr X / 50/2019 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Jeleniej Górze 

Nr X/51/2019 w  sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Jeleniej Górze 
Nr X/52/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/121/2005 Rady Gminy w Janowicach Wielkich z dnia 23 czerwca 2005 r. w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru zniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których nie ustalono  

obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych oraz nauczycieli przedmiotów o różnym wymiarze godzin 
Nr X/53/2019 w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/132/2009 Rady Gminy w Janowicach Wielkich  

z dnia 29 kwietnia 2009 r. w sprawie: ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

niektórych składników wynagrodzenia zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez Gminę Janowice Wielkie 
Nr X/54/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Janowice Wielkie a Miastem Jelenia 

Góra w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

Nr X/55/2019 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Janowice 
Wielkie, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz określenia warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

Nr X/56/2019  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Janowice Wielkie na 2019r 

 
 

 

 

Przebieg sesji został zapisany na urządzeniu rejestrującym dźwięk i udostępniany jest w Biurze Rady Gminy w 

Janowicach Wielkich pok. nr 3. Ponadto sporządzono nagranie dźwięku i obrazu,  dostępne na stronie gminnej 

www.janowicewielkie.pl  - zakładka  e- sesj 

http://www.janowicewielkie.pl/

